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BRM.0002.10.2020 

 

 

Protokół Nr XXV/20 

Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 27 listopada 2020 r. 

 

Sesja odbyła się w sali Szydłowieckiego Centrum Kultury - Zamek ul. Gen. 

J. Sowińskiego 2. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, radna Anna Majstrak – nieobecna usprawiedliwiona, radna 

Wioleta Turek – nieobecna usprawiedliwiona. 

Udział wzięli: burmistrz Artur Ludew, skarbnik Iwona Czarnota, radca prawny Marta 

Biernacka.  

Ze względu na zagrożenie epidemiologiczne – Covid 19 sesja odbyła się bez udziału sołtysów 

oraz gości.   

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Marek Artur Koniarczyk otworzył sesję, powitał 

zebranych i przewodniczył obradom.  

 

Przewod. obrad poprosił o potwierdzenie obecności radnych w systemie elektronicznym – 

załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Poinformował zebranych, że obrady  Rady Miejskiej w Szydłowcu są transmitowane za 

pomocą urządzeń  rejestrujących obraz i dźwięk. Państwa uczestnictwo w Sesji Rady Miejskiej 

jest w pełni dobrowolne. Uczestnicząc w obradach Rady Miejskiej wyrażacie Państwo zgodę 

na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych w tym wizerunku. Na podstawie 

przepisów o ochronie danych osobowych  informuję, iż: Administratorem danych osobowych 

jest Urząd Miejski w Szydłowcu z siedzibą pl. Rynek Wielki 1, 26-500 Szydłowiec, 

reprezentowany przez Pana Artura Ludwa-Burmistrza Szydłowca; Administrator danych 

powołał Inspektora ochrony danych z którą można się skontaktować pod adresem 

e - mail:iod@szydlowiec.pl Państwa dane osobowe w postaci wizerunku oraz głosu są 

transmitowane  i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, których 

przetwarzanie odbywa się w celu realizacji obowiązków prawnych ciążących na 

administratorze. Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych jest art. 20 ust. 1b. Ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym oraz art. 6 ust. 1 lit. c) Rozporządzenia 2016/679 

RODO, co oznacza że przetwarzanie danych jest niezbędne do wypełnienia obowiązku 

prawnego ciążącego na administratorze. Nagrania są udostępniane na stronie podmiotowej UM, 

stronie BIP UM, YouTube. Odbiorcą Państwa danych osobowych mogą być podmioty 

uprawnione na podstawie obowiązujących przepisów prawa, podmioty, które zawarły umowę 

powierzenia przetwarzania danych z Administratorem zgodnie z art. 28 RODO oraz każde inne 

osoby, gdyż nagranie stanowi informację publiczną i są udostępniane pod w/w adresami 

internetowymi. Nagrania zapisane na nośnikach danych będą archiwizowane zgodnie 

z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa. Osoba, której dane są przetwarzane 

posiada prawo dostępu do treści swoich danych oraz prawo ich sprostowania, ma prawo 

wniesienia skargi do  organu nadzorczego, tj. Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, 

w przypadku gdy  uzna, że przetwarzanie danych narusza obowiązujące przepisy prawa 

z zakresu ochrony danych osobowych.  
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Wiceprzewodniczący RM Marek Plewa przedstawił porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja z prac Burmistrza pomiędzy sesjami. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) wprowadzenia zmian w uchwale Nr XV/112/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 

grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na 

lata 2020-2034;  

2) wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2020 Nr 

XV/113/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r.; 

3) obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2021 r.; 

4) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2021 r.; 

5) zmiany uchwały Nr 49/X/2015 Rady Miejskiej w Szydłowcu  

z dnia 1 lipca 2015 r. w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców tworzących nowe inwestycje i nowe miejsca pracy na terenie gminy 

Szydłowiec w ramach pomocy de minimis; 

6) przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Szydłowiec na lata 

2021-2028;  

7) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szydłowiec; 

8) rozpatrzenia skarg na działalność Referatu Zarządu Dróg w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej i Zarządu Dróg Urzędu Miejskiego  

w Szydłowcu; 

9) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021; 

10) przyjęcia Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2021 r.; 

11)  ustalenia wysokości  i zasad wypłaty diet radnym i sołtysom Gminy Szydłowiec. 

5. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za I półrocze 2020 r. 

6. Odczytanie uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Warszawie Zespół w Radomiu w sprawie opinii o przedłożonej przez Burmistrza 

Szydłowca informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy  

za I półrocze roku 2020, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także 

o przebiegu realizacji planu finansowego instytucji kultury. 

7. Informacja Przewodniczącego Rady o oświadczeniach majątkowych złożonych przez 

radnych. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Szydłowiec w roku szkolnym 

2019/2020. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 

10. Sprawy różne. 

11. Zamknięcie obrad. 

 

Ad 3.  

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił informację z prac Burmistrza Szydłowca 

pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w Szydłowcu od 27 października do 26 listopada 2020 roku. 

I. W okresie od 27 października do 26 listopada 2020 roku wydano 10 Zarządzeń, w tym: 

1. Zarządzenie nr 143/20 z dnia 27 października 2020 roku w sprawie powołania 

Zespołu do spraw negocjacji. 
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2. Zarządzenie nr 144/20 z dnia 27 października 2020 roku w sprawie powołania 

Komisji Koncesyjnej oraz przyjęcia Regulaminu postępowania o udzielenie 

koncesji na roboty budowlane lub usługi mającego na celu zawarcie umowy 

koncesji na świadczenie usług administrowania Hotelu "Pod Dębem" 

zrewitalizowanego w wyniku realizacji projektu pt. „Odnowa zabytkowych 

obiektów i przestrzeni publicznej w Szydłowcu, poprawa funkcjonalności 

i dostępności infrastruktury kulturalnej i turystycznej dla mieszkańców 

Mazowsza”. 

3. Zarządzenie nr 145/20 z dnia 30 października 2020 roku w sprawie wprowadzenia 

zmian w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2020. 

4. Zarządzenie nr 146/20 z dnia 2 listopada 2020 roku zmieniające zarządzenie 

w sprawie powołania komisji opiniującej kandydatów na stanowisko Referenta 

w Wydziale Finansowym w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu. 

5. Zarządzenie nr 147/20 z dnia 3 listopada 2020 roku w sprawie powołania komisji 

opiniującej kandydatów na stanowisko Główny Księgowy w Urzędzie Miejskim 

w Szydłowcu. 

6. Zarządzenie nr 148/20 z dnia 5 listopada 2020 roku w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości przeznaczonej do sprzedaży, stanowiącej własność Gminy 

Szydłowiec, położonej przy ul. Staszica 13 w Szydłowcu. 

7. Zarządzenie nr 149/20 z dnia 5 listopada 2020 roku zmieniające zarządzenie 

w sprawie określenia zasad i trybu pracy zdalnej oraz zasad i trybu obsady 

rotacyjnej stanowisk pracy w Urzędzie Miejskim w Szydłowcu.  

8. Zarządzenie nr 150/20 z dnia 12 listopada 2020 roku w sprawie przedstawienia 

projektu Uchwały Budżetowej Gminy Szydłowiec na 2021 r. oraz projektu 

Uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2034. 

9. Zarządzenie nr 151/20 z dnia 17 listopada 2020 roku w sprawie wprowadzenia 

zmian w planie dochodów i wydatków oraz w planie finansowym zadań z zakresu 

administracji rządowej na rok 2020. 

10. Zarządzenie nr 152/20 z dnia 19 listopada 2020 roku w sprawie sporządzenia 

wykazu nieruchomości przeznaczonej do dzierżawy, położonej w Szydłowcu.  

II. Przekazano do Rady Miejskiej w Szydłowcu następujące projekty Uchwał w sprawie:  

1. Wprowadzenia zmian w uchwale Nr XV/112/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu 

z dnia 27 grudnia 2019 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Szydłowiec na lata 2020-2034. 

2. Wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2020 

Nr XV/113/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r. 

3. Obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2021 

r. 

4. Określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2021 r.  

5. Zmiany uchwały Nr 49/X/2015 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 1 lipca 

2015 r. w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

tworzących nowe inwestycje i nowe miejsca pracy na terenie gminy Szydłowiec 

w ramach pomocy de minimis. 

6.  Przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Szydłowiec na lata 2021-2028. 

7. Zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szydłowiec. 

8. Rozpatrzenia skarg na działalność Referatu Zarządu Dróg w Wydziale 

Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg Urzędu Miejskiego w Szydłowcu. 
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9. Przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021.  

10. Przyjęcia Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2021 r. 

11. Ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet radnym i sołtysom Gminy 

Szydłowiec.  

III. W okresie od 27 października do 26 listopada 2020 roku wydano jedną decyzję 

dotyczącą umorzenia odsetek w wysokości 715,00 zł w podatku od nieruchomości 

dla osoby fizycznej. 

IV. Informacja z realizacji Uchwał Rady Miejskiej w Szydłowcu podjętych na Sesji 

w dniu 27 października 2020 roku. 

1. Uchwała nr XXIV/164/20 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale Nr 

XV/112/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r. w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2020 – 2034 – 

uchwała w trakcie realizacji. 

2. Uchwała nr XXIV/165/20 w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale 

Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2020 Nr XV/113/19 Rady Miejskiej 

w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 roku – uchwała w trakcie realizacji. 

3. Uchwała nr XXIV/166/20 w sprawie stwierdzenia ważności wyborów 

uzupełniających sołtysa w sołectwie Hucisko – uchwała zrealizowana. 

4. Uchwała nr XXIV/167/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego strefy nowej dzielnicy 

przemysłowej S2 w mieście Szydłowcu – uchwała zrealizowana. 

5. Uchwała nr XXIV/168/20 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLIII/281/18 Rady 

Miejskiej w Szydłowcu z dnia 30 stycznia 2018 r.– uchwała zrealizowana. 

6. Uchwała nr XXIV/169/20 w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego 

w Szydłowcu na kadencję 2020-2023 – uchwała zrealizowana. 

7. Uchwała nr XXIV/170/20 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 

gminy Szydłowiec – uchwała zrealizowana. 

8. Uchwała nr XXIV/171/20 w sprawie pomników przyrody znajdujących się na 

terenie Gminy Szydłowiec – uchwała zrealizowana. 

9. Uchwała nr XXIV/172/20 w sprawie przyjęcia Projektu założeń do planu 

zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy 

Szydłowiec na lata 2020 – 2035 – uchwała zrealizowana. 

10. Uchwała nr XXIV/173/20 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Szydłowcu – uchwała 

zrealizowana. 

11. Uchwała nr XXIV/174/20 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Zespołu 

Edukacji i Finansów Oświaty w Szydłowcu – uchwała zrealizowana. 

12. Uchwała nr XXIV/175/20 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Szydłowiec – uchwała zrealizowana. 

13. Uchwała nr XXIV/176/20 zmieniająca uchwale w sprawie ustalenia wysokości 

i zasad wypłaty diet radnym i sołtysom Gminy Szydłowiec – uchwała 

zrealizowana. 

14. Uchwała nr XXIV/177/20 w sprawie przyjęcia stanowiska Rady Miejskiej 

w Szydłowcu w sprawie zachowania integralności administracyjnej 

województwa mazowieckiego – uchwała zrealizowana. 
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Wszystkie uchwały w ustawowym terminie 7 dni zostały przekazane do właściwego dla nich 

organu nadzoru. 

 

Ad pkt 4 ppkt 1.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w uchwale Nr XV/112/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r. 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Szydłowiec na lata 2020-2034.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad pkt 4 ppkt 2.  

Skarbnik Gminy Iwona Czarnota przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy Szydłowiec na rok 2020 Nr XV/113/19 

Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r.  

 

1. Zmianie ulega plan wydatków pomiędzy zadaniami inwestycyjnymi. Po rozeznaniu rynku 

zwiększa się środki o kwotę 15.000 zł na zadaniu „Zakup ciągnika wraz z osprzętem na 

potrzeby zadań realizowanych przez Wydział Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg Urzędu 

Miejskiego w Szydłowcu”. Środki przenosi się z zadania „Przebudowa drogi gminnej 

w miejscowości Rybianka, gmina Szydłowiec” - zadanie zostało zakończone. 

 

Dział Rozdział § Treść Przed zmianą Zmiana Po zmianie 

600     Transport i łączność 2 592 720,00 -15 000,00 2 577 720,00 

  60017   Drogi wewnętrzne 380 374,00 -15 000,00 365 374,00 

    6050 

Wydatki inwestycyjne 

jednostek budżetowych, w 

tym: 

380 374,00 -15 000,00 365 374,00 

        

FS Przebudowa drogi 

gminnej w miejscowości 

Rybianka, gmina Szydłowiec 

225 374,00 - 15 000,00 210 374,00 

900     
Gospodarka komunalna 

i ochrona środowiska 
9 513 337,00 15 000,00 9 528 337,00 

  90095   Pozostała działalność 1 011 339,00 15 000,00 1 026 339,00 

    6060 

Wydatki na zakupy 

inwestycyjne jednostek 

budżetowych, w tym: 

50 000,00 15 000,00 65 000,00 

        

Zakup ciągnika wraz z 

osprzętem na potrzeby zadań 

realizowanych przez 

Wydział Gospodarki 

Komunalnej i Zarządu Dróg 

Urzędu Miejskiego w 

Szydłowcu 

50 000,00 15 000,00 65 000,00 

Razem: 93 187 052,00 0,00 93 187 052,00 

 

2. Zmianie ulega plan wydatków na wynagrodzenia pomiędzy działami  

750/75023 § 4010 -40.000 zł 
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900/90003 § 4010 + 40.000 zł 

Skutki zawartych umów w ramach Funduszu Pracy – Roboty Publiczne. 

 

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Uchwale Budżetowej Gminy 

Szydłowiec na rok 2020 Nr XV/113/19 Rady Miejskiej w Szydłowcu z dnia 27 grudnia 2019 r.; 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały 

z autopoprawką– załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad pkt 4 ppkt 3.  

Naczelnik Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego 

na 2021 r. wraz z uzasadnieniem. Rada Miejska na podstawie art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 15 

listopada 1984 r. o podatku rolnym (t. j. Dz. U. z 2020 r. poz. 333 ze zm.) uprawniona jest do 

obniżenia ceny skupu żyta, przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku rolnego na 

obszarze gminy. Zgodnie z Komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 

19 października 2020 r. średnia cena skupu żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających 

kwartał poprzedzający rok podatkowy 2021 wyniosła 58,55 zł za 1 dt. Zasady ustalania podatku 

rolnego reguluje ustawa z dnia 15 listopada 1984 r. o podatku rolnym (tj. Dz. U. z 2020 r. poz. 

333 ze zm.). Podatkiem rolnym opodatkowane są wszystkie grunty, sklasyfikowane 

w ewidencji gruntów i budynków niezależnie od powierzchni stanowiącej podstawę do 

opodatkowania. Dla gruntów gospodarstw rolnych podstawą do opodatkowania jest liczba ha 

przeliczeniowych ustalona na podstawie powierzchni, rodzajów klas użytków rolnych – 

stanowiąca równowartość pieniężną 2,5q żyta za 1 ha przeliczeniowy. Natomiast do  

pozostałych gruntów podstawą do opodatkowania jest liczba ha wynikająca z danych 

z ewidencji gruntów i budynków – stanowiących równowartość pieniężną 5 q żyta na 1 ha. 

Proponuje się obniżenie średniej ceny skupu żyta przyjętej jako podstawę obliczenia podatku 

rolnego na obszarze Gminy Szydłowiec w 2021 r. z kwoty 58,55 zł do kwoty 48 zł. W związku 

z tym nie wzrośnie w 2021 r. podatek rolny w porównaniu z 2020 r. Celem podjęcia obniżonej 

stawki podatku rolnego jest udzielenie pomocy dla rolników i producentów rolnych, którzy 

ponieśli szkody w gospodarstwach rolnych spowodowane niekorzystnymi warunkami 

atmosferycznymi tj. brakiem opadów.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały – 

załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Ad pkt 4 ppkt 4.  

Naczelnik Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2021 r. wraz 

z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 10 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (t.j. Dz. U. z 2019 

r. poz. 1170) Rada Miejska w drodze uchwały określa wysokość stawek podatku od środków 

transportowych, z tym że nie mogą one przekroczyć stawek maksymalnych i nie mogą być 

niższe niż stawki minimalne. Maksymalne stawki podatku od środków transportowych na rok 

2021 zostały ogłoszone w Obwieszczeniu Ministra Finansów z dnia 23.07.2020 r. w sprawie 
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górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych  obowiązujących w 2021 r. 

(M.P. z 2020 r. poz. 673). Natomiast stawki minimalne w podatku od środków transportowych 

na 2021 rok zostały określone w załącznikach nr 1-3 do Obwieszczenia Ministra Finansów 

w sprawie stawek podatku od środków transportowych obowiązujących w 2021 roku. 

Zaproponowane w projekcie uchwały stawki podatku od środków transportowych uległy 

obniżeniu średnio o ok. 40% w stosunku do stawek obowiązujących w 2020 roku. Decyzja 

o obniżeniu stawek jest reakcją na spadającą od 2020 roku liczbę środków transportowych 

wykazywanych do opodatkowania w podatku od środków transportowych. Gmina Szydłowiec 

poprzez obniżenie stawek, chce w perspektywie nadchodzących lat zwiększyć wpływy z tytułu 

podatku od środków transportowych, poprzez zwiększenie liczby podatników oraz zachęcenie 

leasingobiorców do wyboru Gminy Szydłowiec jako miejsce gdzie będą rejestrowane środki 

transportowe będące przedmiotem leasingu i w konsekwencji będzie opłacany podatek od 

środków transportowych.  

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt 4 ppkt 5.  

Naczelnik Podatków i Opłat Lokalnych Barbara Majewska przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały Nr 49/X/2015 Rady Miejskiej w Szydłowcu  

z dnia 1 lipca 2015 r. w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców 

tworzących nowe inwestycje i nowe miejsca pracy na terenie gminy Szydłowiec w ramach 

pomocy de minimis wraz z uzasadnieniem. Intencją organu stanowiącego jest dalsze 

obowiązywanie uchwały nr 49/X/2015 z dnia 1 lipca 2015 r. Rady Miejskiej w Szydłowcu 

w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców tworzących nowe 

inwestycje i nowe miejsca pracy na terenie gminy Szydłowiec w ramach pomocy de minimis. 

W związku z powyższym w § 12 przedmiotowego projektu uchwały wprowadza się zmianę 

polegającą na wydłużeniu okresu obowiązywania uchwały o trzy lata. Podstawą prawną do 

przedmiotowego wydłużenia terminu obowiązywania uchwały jest przyjęcie przez Komisję 

Europejską rozporządzenia Komisji (UE) 2020/972 z dnia 2 lipca 2020 r. zmieniające m. in. 

rozporządzenie (UE) nr 1407/2013 w odniesieniu do jego przedłużenia i odpowiednich 

dostosowań (dz. Urz. UE L 215/3 (pomoc de minimis), a więc do dnia 31 grudnia 2023 r. 

Ponieważ przedłużenie okresu obowiązywania rozporządzeń unijnych nie powoduje 

z ,,automatu” przedłużenia funkcjonowania gminnych programów pomocowych, przyjętych 

w drodze uchwał, konieczna jest nowelizacja uchwały.   

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad pkt 4 ppkt 6.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Krzysztof Kisiel przedstawił projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Szydłowiec na lata 2021 – 2028 wraz z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt 1 ustawy 

o pomocy społecznej do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy między 
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innymi opracowanie i realizacja gminnej strategii rozwiązywania problemów społecznych ze 

szczególnym uwzględnieniem programów pomocy społecznej, profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych i innych, których celem jest integracja osób i rodzin z grup 

szczególnego ryzyka. Natomiast zgodnie z treścią art. 16b ust. 1 tejże ustawy gmina i powiat 

opracowują strategię rozwiązywania problemów społecznych. Strategia ta zawiera 

w szczególności diagnozę sytuacji społecznej i prognozę zmian w zakresie objętym strategią. 

Określa również cele strategiczne projektowanych zmian, kierunki niezbędnych działań, 

sposób realizacji strategii oraz jej ramy finansowe oraz wskaźniki realizacji zadań. Strategia 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Szydłowiec na lata 2021 – 2028 stanowi 

załącznik do niniejszej uchwały. Jest najważniejszym dokumentem stanowiącym 

o realizowanej lokalnej polityce społecznej. Podstawą do podjęcia działań związanych 

z tworzeniem dokumentu były następujące przesłanki: 

 zakończenie okresu obowiązywania dotychczasowej Strategii przyjętej na lata 2006-

2020, 

 zaktualizowanie diagnozy demograficzno–społecznej mieszkańców Gminy 

Szydłowiec, 

 uaktualnienie analizy SWOT, 

 aktualizacja dokumentu w zakresie: celów strategicznych i operacyjnych, kierunków 

niezbędnych działań oraz wskaźników ich realizacji. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt 4 ppkt 7.  

Burmistrz Szydłowca Artur Ludew przedstawił projekt uchwały zmieniający uchwałę 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Szydłowiec wraz z  uzasadnieniem. Rada Miejska 

w Szydłowcu uchwałą Nr XVII/123/20 z dnia 28 lutego 2020 r. zlikwidowała  

z dniem 31 sierpnia 2020 r. Szkołę Filialną Publicznej Szkoły Podstawowej nr 2 im. Jana Pawła 

II w Szydłowcu, zlokalizowaną w miejscowości Zdziechów. W związku z tym konieczna jest 

aktualizacja załącznika Nr 4 do Statutu Gminy Szydłowiec. 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt 4 ppkt 8.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marek Cegliński przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na działalność Referatu Zarządu Dróg w Wydziale 

Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg Urzędu Miejskiego w Szydłowcu wraz 

z uzasadnieniem. W dniach 5.10.2020 r. oraz 7.10.2020 r. za pośrednictwem Burmistrza 

Szydłowca oraz w dniu 2.10.2020 r. (drogą elektroniczną) wpłynęły do Rady Miejskiej 

w Szydłowcu skargi na działalność Referatu Zarządu Dróg w Wydziale Gospodarki 

Komunalnej i Zarządu Dróg Urzędu Miejskiego w Szydłowcu.   
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Zgodnie z art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. - Kodeks postępowania 

administracyjnego (Dz. U. z 2020 roku, poz. 256 ze zm.) rada gminy rozpatruje skargi 

dotyczące zadań i działalności wójta (burmistrza lub prezydenta miasta) i kierowników 

gminnych jednostek organizacyjnych. 

Skargi były przedmiotem prac Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej 

w Szydłowcu na posiedzeniach Komisji w dniach 14.10.2020 r. oraz 17.11.2020 r. Komisja 

Skarg, Wniosków i Petycji po zapoznaniu się z aktami sprawy oraz wysłuchaniu stron 

wypracowała niniejszy projekty uchwały. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt 4 ppkt 9.  

Referent ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Beata Ciećka 

przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021 

wraz z uzasadnieniem. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021 stanowi podstawę do 

praktycznej realizacji zadań ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (Dz.U. z 2019 r.,  poz. 2277 ze zm.) oraz 

ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu narkomanii  (Dz.U. z 2019 r. poz. 852 ze 

zm.). Ustawa o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 41 ust. 1 

oraz ustawa o przeciwdziałaniu narkomanii w art. 10 ust. 1 wyraźnie formułują, że wskazane 

zadania należą do zadań własnych Gminy. Realizacja powyższych zadań jest prowadzona 

w postaci Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii, stanowiących część strategii rozwiązywania problemów 

społecznych, uchwalanego corocznie przez Radę Miejską. W świetle powyższego podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021 jest w pełni uzasadnione. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad pkt 4 ppkt 10.  

Referent ds. społecznych i współpracy z organizacjami pozarządowymi Beata Ciećka 

przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Gminy Szydłowiec z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na 2021 r. W związku z dwukrotnym, omyłkowym 

wskazaniem konkretnego celu Programu współpracy Gminy Szydłowiec z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

2021 r. koniecznym jest dokonanie stosownych zmian w w/w projekcie uchwały i wykreślenie 

pkt. 7 w  § 2 ust. 2.  Zmiana dotyczy § 2 ust. 2, pkt. 6-13 - przed zmianą: 

”6)tworzenie warunków do wzmacniania istniejących organizacji pozarządowych, 

powstawania nowych; 
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7) tworzenie warunków do wzmacniania istniejących organizacji pozarządowych, 

powstawania nowych; 

8) wzmacnianie potencjału organizacji pozarządowych i budowanie społeczeństwa opartego 

na wiedzy;  

9) wspieranie oraz powierzanie organizacjom pozarządowym i innym podmiotom zadań 

publicznych; 

10) rozwój zakresu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami o nowe 

obszary; 

11) zapewnienie efektywnego wykonywania zadań publicznych Gminy poprzez włączenie do 

ich realizacji organizacje pozarządowe i inne podmioty; 

12) zwiększanie ilości zadań publicznych realizowanych przez organizacje; 

13) promocja i upowszechnianie ekonomii społecznej, jako skutecznego narzędzia aktywnej 

polityki społecznej.” 

po zmianie: 

"6) tworzenie warunków do wzmacniania istniejących organizacji pozarządowych, 

powstawania nowych; 

7) wzmacnianie potencjału organizacji pozarządowych i budowanie społeczeństwa opartego 

na wiedzy;  

8) wspieranie oraz powierzanie organizacjom pozarządowym i innym podmiotom zadań 

publicznych; 

9) rozwój zakresu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami o nowe 

obszary; 

10) zapewnienie efektywnego wykonywania zadań publicznych Gminy poprzez włączenie do 

ich realizacji organizacje pozarządowe i inne podmioty; 

11) zwiększanie ilości zadań publicznych realizowanych przez organizacje; 

12) promocja i upowszechnianie ekonomii społecznej, jako skutecznego narzędzia aktywnej 

polityki społecznej.” 

Pozostałe zapisy nie ulegają zmianie. 

 
Przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Szydłowiec 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2021 r. wraz z uzasadnieniem. Art. 5a ust. 1 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie (Dz. U. z 2020 roku, poz. 1057) nakłada 

na organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia rocznego 

programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 

3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  i o wolontariacie. 

Program ma na celu lepsze wykonywanie zadań Gminy Szydłowiec poprzez możliwe pełne 

wykorzystanie potencjału organizacji pozarządowych, zwiększenie skuteczności 

i efektywności działań związanych z realizacją zadań publicznych i dalszy wzrost partycypacji 

społecznej w rozwiązywaniu problemów lokalnych. 
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Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały– 

załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Ad pkt 4 ppkt 11. 

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości  i zasad wypłaty diet radnym i sołtysom Gminy Szydłowiec wraz 

z uzasadnieniem. Zgodnie z art. 25 ust. 4, 6 i 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym ( Dz. U. z 2020 r., poz. 713 ze zm. ) na zasadach ustalonych przez radę gminy 

radnemu przysługują diety oraz zwrot kosztów podróży służbowych. Rada Gminy przy 

ustalaniu wysokości diet radnych bierze pod uwagę funkcje pełnione przez radnego.  Projekt 

określa wysokości i zasady wypłacania diet radnym, uwzględniając jednocześnie, by 

maksymalna wysokość diety przysługującej radnemu w ciągu miesiąca nie przekraczała kwot 

określonych w art. 25 ust. 6 cytowanej wyżej ustawy oraz § 3 pkt 2 rozporządzenia Rady 

Ministrów z dnia 26 lipca 2000 r. w sprawie maksymalnej wysokości diet przysługujących 

radnemu gminy (Dz. U. Nr 61, poz. 710). Proponowane w projekcie uchwały rozwiązania, 

wprowadzają mechanizmy obniżek diety związane z nieobecnością radnego na sesji Rady 

Miejskiej, czy też posiedzeniu Komisji stałej Rady, co jest zgodne z ukształtowanym w tym 

zakresie orzecznictwem sadów administracyjnych, określającym, że dieta winna mieć charakter 

rekompensacyjny i nie może przyjmować charakteru stałego, miesięcznego wynagrodzenia. 

Projekt uchwały określa również wysokość i zasady wypłaty diet sołtysom z terenu gminy 

Szydłowiec. Zgodnie z  art. 37 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

Rada może ustanowić zasady na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej. Biorąc 

powyższe pod uwagę wnosi się o podjęcie niniejszej uchwały. 

 

Opinia komisji w sprawie omawianego projektu uchwały: 

Komisja Budżetu zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie z wnioskiem. 

,,Wniosek Komisji Budżetu. Komisja Budżetu wnioskuje o zmianę zapisu treści § 5 ust. 1, 

tak aby należne diety uległy zmniejszeniu o 10 % za każdą nieobecność na sesji Rady 

Miejskiej oraz 10 % za każdą nieobecność na posiedzeniu Komisji, której są członkami 

oraz w § 5 ust. 2 został wykreślony zapis o treści „w wysokości określonej w ust. 1, za 

nieobecność na sesji Rady Miejskiej”.” 

 

Wniosek Leszka Jakubowskiego. 

Wnioskuje o zmianę zapisu treści § 5 ust. 1, tak aby należne diety uległy zmniejszeniu 

o 10% za każdą nieobecność na sesji Rady Miejskiej oraz 5 % za każdą nieobecność na 

posiedzeniu Komisji, której są członkami” 

 

Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym wniosek Komisji 

Budżetu – załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Wniosek został przyjęty wobec powyższego wniosek radnego Leszka Jakubowskiego jest 

niezasadny. 

 

Komisja Edukacji zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewod. obrad poddał pod głosowanie w systemie elektronicznym projekt uchwały 

z autopoprawką– załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad 5. 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Szydłowiec za I półrocze 2020 r. 

 

Przewod. obrad poinformował, że w ustawowym terminie Informacja została przekazana 

Radzie Miejskiej w Szydłowcu wobec braku uwag została przyjęta poprzez aklamację. 

 

Ad 6. 

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk odczytała uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie Zespół w Radomiu w sprawie opinii 

o przedłożonej przez Burmistrza Szydłowca informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy  

za I półrocze roku 2020, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej, a także 

o przebiegu realizacji planu finansowego instytucji kultury. 

 

Ad 7. 

Przewodniczący RM Marek Artur Koniarczyk przedstawił informację Przewodniczącego 

Rady o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych. /w zał. do protokołu/. 

 

Ad 8. 

Przewodniczący RM Marek Artur Koniarczyk przedstawił Informacja o stanie realizacji 

zadań oświatowych w Gminie Szydłowiec w roku szkolnym 2019/2020. 

 

Przewod. obrad poinformował, że w ustawowym terminie Informacja została przekazana 

Radzie Miejskiej w Szydłowcu wobec braku uwag została przyjęta poprzez aklamację. 

 

Ad 9.  

Radna Grażyna Rycerska złożyła i odczytała interpelacje. /w zał. do prot./ 

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk złożyła interpelacje. /w zał. do prot./ 

Radny Maciej Kapturski złożył interpeluje. /w zał. do prot./  

Przewodniczący RM Marek Artur Koniarczyk złożył interpeluje. /w zał. do prot./  

 

Ad 10. Sprawy różne. 

Radna Grażyna Rycerska zwróciła się do ,,dyrektora odpadów komunalnych”.  

 

Wiceprzewodnicząca RM Dorota Jakubczyk stwierdziła, że nie ma nikogo takiego jak 

,,dyrektor odpadów komunalnych”. 

 

Radna Grażyna Rycerska stwierdziła, że jeżeli nie ma nikogo takiego to kim jest radny Adam 

Pietras, czy może jest to prezes spółki.  

 

Radny Adam Pietras zwrócił się do radnej G. Rycerskiej, aby przed zadawaniem pytań 

zapoznała się z funkcjami pracowników do których chciałaby się zwrócić.  

 

Radna Grażyna Rycerska oznajmiła, że nie chciała nikogo obrazić i jeżeli mówi funkcje od 

najwyższych to oznacza że mówi bardzo dobrze. Zapytała A. Pietrasa czy jest jakaś norma dla 

danej posesji w przydziale worków, które w późniejszym czasie są przeznaczone na odbiór 

odpadów komunalnych. Jeżeli mieszkaniec wystawia np. 3 czy 4 worki to dlaczego w zamian 

otrzymuje 2 lub 1. Czy występuje w tym jakaś norma?  
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Radny Adam Pietras odpowiedział, że pracownicy mają dawać tyle worków ile np. jest przy 

danej posesji jakiej frakcji.  Nie jest tak zawsze że gdy np. zostają wystawione 20 worków ,,bio” 

czy ,,plastik”  a w innym miesiącu zostaje wystawione 2 worki. Nie wierzy w to, aby  w jednym 

czasie dawać 20 worków i za tydzień również będzie tyle samo odpadów. Występują 

ograniczenia gdy jest bardzo duża ilość odpadów. Jednak jeżeli przy danej posesji wystawione 

są 2 czy 3 worki to zawsze tyle właściciel otrzymuję w zmian.  

 

Radny Paweł Bloch dopytał w związku z tymi workami, czy tak jak było do tej pory kiedy 

gmina była obsługiwana przez firmę zewnętrzną i nie dostawaliśmy worków na odpady 

komunalne, czy to nadal jest kontynuowany, czy ewentualnie będziemy jakieś worki w zamian 

za te co wystawiliśmy dostawać, jeżeli ktoś wystawia odpady w workach a nie w pojemnikach.  

Kolejne pytanie dotyczyło tego co jest blisko osiedla radnego i zakłada, że tutaj w okolicach 

ulicy Żołnierzy Września występuje taka sama sytuacja, kiedy właściciele ogródków 

działkowych wystawili wszystkie worki, czy ewentualnie nasza firma będzie to na podstawie 

jakiejś umowy zabierała czy te worki po prostu będą leżały jakiś dłuższy czas. 

 

Przewodniczący obrad stwierdził że dziś na sesji występuje sporo pytań dotyczących systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi i należałoby zorganizować taką komisję aby 

porozmawiać na temat funkcjonowania tego systemu i dać możliwość dla radnych aby mogli 

zadać te pytania i ma nadzieję że otrzymają na nie odpowiedzi. 

 

Burmistrz Szydłowca stwierdził, że wszyscy nasi mieszkańcy z nieruchomości 

niezamieszkałych czy to przedsiębiorcy czy to ogródki działkowe są zobowiązani do 

podpisywania indywidualnych umów dopóki takiej umowy nie mają podpisanej z taką firmą 

dopóty nie będą śmieci odbierane.  

 

Radna Grażyna Rycerska zwróciła się do Przewodniczącego Komisji Infrastruktury 

o zorganizowanie posiedzenia wyjazdowego aby zobaczyć jak wyglądają drogi na terenie 

naszej gminy.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Arkadiusz Sokołowski stwierdził, że jest to bardzo 

dziwna prośba skoro w dniu wczorajszym na komisji ustaliliśmy, że takie spotkanie się 

odbędzie.  

 

Radna Grażyna Rycerska odpowiedziała w trybie ,,ad vocem” że nie usłyszała daty tego 

posiedzenia i zapytała czy będzie ono jeszcze ustalane czy nie.  

 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Arkadiusz Sokołowski poinformował, że czeka 

cały czas na propozycje od pani radnej Grażyny Rycerskiej ponieważ to od niej zależało kiedy 

taka komisja się odbędzie, nie usłyszał wczoraj takiej propozycji. 

 

 Radna Grażyna Rycerska stwierdziła że to nie ona jest Przewodniczącym Komisji 

Infrastruktury a pan radny Arkadiusz Sokołowski jest od tego aby ją ustalić. Dodała, że zgodziła 

się na każdą godzinę i każdy jeden dzień. 

 

Przewodniczący obrad dodał, że także jest członkiem Komisji Infrastruktury i w dniu 

wczorajszym były ustalenie że w najbliższym czasie odbędzie się takie posiedzenie,  będzie to 

taki termin aby dał możliwość w odpowiedniej godzinie obejrzenia stanu dróg w gminie. Myśli, 
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że to wy najbliższym czasie się stanie po uzgodnieniu ze wszystkimi członkami Komisji 

Infrastruktury  

 

Wiceprzewodnicząca Dorota Jakubczyk skierowała prośbę do przewodniczącego Rady 

Miejskiej o to żeby w dobie pandemii Pan Przewodniczący, który zgodnie ze statutem 

organizuje posiedzenia, aby jednak te posiedzenie odbywały się zdalnie ponieważ wszyscy 

wiedzą jak jest i posiedzenia komisji również powinny odbywać się zdalnie. Dodała, że zgodzi 

się z tym  jeżeli są to komisję poszczególne i można radnych rozsadzić a jeżeli są to sesje 

siedzimy obok siebie i naprawdę jesteśmy narażeni. Uważa, że to już najwyższy czas podjąć 

takie działanie i takie kroki, to samo dotyczy się tej sali, ,,siedzimy stłoczeni blisko siebie”. 

Większość samorządów  praktykuje posiedzenia czy to zdalne czy 

korespondencyjny i należałoby rozważyć tą kwestię. Bardzo prosiła aby Pan 

Przewodniczący to zrobił ponieważ to Pan Przewodniczący ma to w swoim zakresie zgodnie 

ze statutem aby organizował to w takim trybie. 

 

Przewodniczący Marek Koniarczyk stwierdził, że jeżeli chodzi o organizację pracy Rady za 

taką organizację odpowiadają także wiceprzewodniczący Rady Miejskiej.  

Po drugie odbyła się w tym temacie rozmowa przed planowanym porządkiem sesji i decyzją 

i wolą większości radnych było to aby dzisiejsze posiedzenie zorganizować w sposób 

stacjonarny. Dodał, że jeżeli chodzi o takie posiedzenia sesji w kraju odbywają się one w różny 

sposób to jest sposób stacjonarny, hybrydowy i zdalny. Jeżeli będzie taka wola większości 

Rady oczywiście przychyli się do takich propozycji. Jeżeli będzie taka potrzeba będą komisję 

i sesje organizowane w sposób zdalny. 

 

Wiceprzewodnicząca Dorota Jakubczyk odpowiedziała w trybie ,,ad vocem” ponieważ 

przykro jej a chciałaby współdecydować jako wiceprzewodnicząca ale nie dano jej takiej 

okazji.  Uważa, że przed każdym posiedzeniem i przed każdą sesją powinno odbyć się 

przynajmniej jakieś prezydium Rady Miejskiej z wiceprzewodniczącymi, na którym 

z wiceprzewodniczącym Markiem Plewą mogliby zająć jakieś stanowisko. Niestety nie mają 

takiej możliwości. 

 

Przewodniczący Marek Koniarczyk nie zgodził się z interpretacją wiceprzewodniczącej 

Doroty Jakubczyk ponieważ jego działania, które zmierzają do tego aby przeprowadzić 

sprawnie i zgodnie z prawem a przede wszystkim bezpiecznie sesję są ustalane między innymi 

z Burmistrzem i Wiceprzewodniczącymi, a kontakt ma także z nim Wiceprzewodnicząca, także 

nie widzi żadnego problemu aby się porozumieć. Przypomniał, ze takie prezydium się nie 

odbywały w ostaniem czasie ponieważ zostawały odwoływane z różnych powodów przede 

wszystkim z powodu nieobecności Wiceprzewodniczącej.  

 

Radny Leszek Jakubowski zapytał Przewodniczącego Rady Miejskiej ponieważ jako 

przewodniczący pilnuje porządku obrad, w jakim trybie radny odpowiada radnej na zapytania. 

Sprawdził w Internacie, że osobę upoważnioną do reprezentowania spółki jest prezes a tak 

naprawdę w momencie, kiedy radni zadają interpelacje i zapytania osobą odpowiedzialną do 

tego jest kierownik jednostki czyli Burmistrz. 

 

Przewodniczący obrad odpowiedział, że wolałby aby odnośnie pytań związanych 

z gospodarowaniem odpadów komunalnych aby odbyło się spotkanie z osobą która odpowiada 

za gospodarowanie tymi odpadami a tutaj jeżeli Burmistrz miałbym taką wolę i chęci to 

powinien się sam zgłosić do odpowiedzi a w tym przypadku było zgłoszenie radnego A. Pietras.  
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Burmistrz Artur Ludew przypomniał radnemu, że jesteśmy ,,w sprawach różnych” a nie 

w punkcie interpelacje i zapytania radnych i w sprawach różnych można zabierać głos 

o wszystkim i nie można nawet pytać kierownika jednostki o odpowiedź jeżeli ktoś zna 

odpowiedź z rady to udziela odpowiedzi w danej sprawie. 

 

Przewodniczący obrad dodał, że organizując posiedzenia sesji nieprzypadkowo nie ma 

obecnych na sali sołtysów ponieważ chciał ograniczyć liczbę osób, które uczestniczą 

w obradach i także w miarę możliwości aby to miejsca były zabezpieczone odpowiednimi  

odległościami między radnymi. Radni wiedzą o tym bardzo dobrze ponieważ przekazywał 

informację na każdej komisji. Przypomniał także, że powinni stosować się do zaleceń  

Głównego Inspektoratu Sanitarnego i taka informacja została przesłana radnym.   

 

Radna Grażyna Rycerska nawiązując do tego, że  w każdej chwili można się zarazić rozumie 

wszystko ale chciałaby powiedzieć że mieszkała w domu z dwójką ,,dodatnich” a ona była 

,,ujemna” i przebywała 3 tygodnie na kwarantannie.  

 

Radny Paweł Bloch dodał w temacie obradowania i w jakim trybie powinny odbywać się 

obrady sesji, odbyła się rozmowa na ten temat jeszcze przed podjęciem decyzji w jakim trybie 

się spotkać i radnemu się wydaje, że wyraźnie zapytał czy jest taka możliwość aby odbyła się 

sesja w trybie hybrydowym albo ewentualnie część radnych byłaby w trybie zdalnym a część 

w stacjonarnym. Sądząc po tym ile jest osób na sali wydaje mu się że wszyscy się zgodzili na 

tryb stacjonarny i to tym razem w takim trybie się odbyło. Przyszłe sesję oczywiście ustalimy 

tak aby prowadzić w trybie zdalnym jeżeli takie zagrożenie jeszcze dalej istnieje.  

Dopytał w temacie frakcji komunalnych jeżeli oczywiście można uzyskać jeszcze taką 

informację  czy te worki dla mieszkańców będą przekazywane mieszkańcom czy nie. 

 

Radny Adam Pietras odpowiadając w temacie frakcji odpadów komunalnych poinformował, 

że nie są przewidziane worki. 

 

Przewodniczący obrad przekazał informacje o dosyć istotnej sprawie, która miała miejsce 

w ostatnim czasie tj. 18 listopada do Urzędu Marszałkowskiego dotarło pismo Tadeusza 

Kościńskiego Ministra Finansów, Funduszy i Polityki Regionalnej dotyczące objęcia regionów 

NUTS 2 czyli mazowieckiego regionalnego m. in. gminę i powiatu 

szydłowieckiego  programem operacyjnym ,,Polska Wschodnia” na lata 2021-2027, można 

przeczytać w nim ,,biorąc pod uwagę powyższe przychylam się do propozycji uwzględnienia 

regionu NUTS 2 mazowieckiego regionalnego w programie Polska Wschodnia + samorząd 

wojewódzki od kilkunastu lat  zabiegał o uwzględnienie Mazowsza regionalnego w programie 

Polska Wschodnia” i taką obietnicę-decyzję podjął Rząd aczkolwiek nie do końca jest to 

decyzja ostateczna. Co to oznacza w praktyce dla nas, Warszawa i okoliczne powiaty nie będą 

miały dostępu do środków unijnych na poziomie regionalnym. Decyzja ta oznacza, jak 

podkreślano cała lokacja miała być dostępna w ramach programów centralnych. Właśnie da to 

szansę na dofinansowanie wielu inwestycji, natomiast dzięki tym zmianom jako biedniejszy 

regiony województwa mazowieckiego mamy zyskać dodatkowe fundusze, jak stwierdzono 

decyzja Rządu to wyrównanie szans poprzez dodatkowe środki finansowe w kwocie dwóch 

miliardów euro z Unii Europejskiej zarządzanych przez Ministerstwo Funduszy i Polityki 

Regionalnej. Jeżeli Rząd podejmie ostateczną decyzję o wyłączeniu Mazowsze regionalnego 

a włączeniu Mazowsze regionalnego do programu operacyjnego Polska Wschodnia to nasuwa 

się tu pytanie kluczowe ile nasza gmina i powiat otrzymają środków z tej puli  ale ,,pożyjemy 

zobaczymy” uważa że jest to dosyć istotna informacje i zobaczy jak ona w przyszłości wpłynie 

na budżet i na inwestycje związane z naszym regionem. 
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Ad 11. 

Na tym porządek XXV sesji został wyczerpany. 

 

Przewod. obrad wypowiadając formułę „Wysoka Rado, zamykam XXV sesję Rady 

Miejskiej w Szydłowcu” zamknął XXV sesję Rady Miejskiej w Szydłowcu. 

 

Czas trwania sesji od godz. 1200 do godz. 1420 

 

Rada podjęła uchwały: XXV/178/20, XXV/179/20, XXV/180/20, XXV/181/20, XXV/182/20, 

XXV/183/20, XXV/184/20, XXV/185/20, XXV/186/20, XXV/187/20, XXV/188/20. 

 

Głosowanie w głosowaniu jawnym odbyło się poprzez system do głosowania i transmisji 

DSSS. Operatorem systemu był Łukasz Stasiak.  

Protokołował: 

Łukasz Stasiak 

 

Przewodniczący obrad 

 

Marek Artur Koniarczyk 

 

 

 


